臺陽文史研究

2016年1月創刊號

目 次

- 1. 創傷時代的超越時間:乙未之際基督教在臺灣的敘事詩學 /楊雅惠
- 2. 日治初期在臺日人漢詩文的「理蕃」書寫及其意涵 /廖振富、張明權 41
- 4. 從世代論集體記憶的變遷——以臺南神社和林百貨屋頂神社的傳講為討論場域 / 蔡蔥如 111
- 5. 帝國邊緣之島嶼焦慮:西川滿《臺灣縱貫鐵道》之乙未臺灣形象
 - /李易璁、陳靜珮 131



臺陽文史研究學會 Taiyang Studies of Taiwanese Literature and History



臺陽文史研究

Taiyang Studies of Taiwanese Literature and History

創刊號



臺陽文史研究學會 出版

2016年1月

Taiyang Studies of Taiwanese Literature and History

《臺陽文史研究》

創刊號

目 次

1.	創傷時代的超越時間:乙未之際基督教在臺灣的敘事詩學 /楊雅/	غ 1
2.	日治初期在臺日人漢詩文的「理蕃」書寫及其意涵 /廖振富、張明村	雚 41
3.	晚清至乙未割臺前宦遊文人的養生觀與衛生知識——以蔣師轍《臺遊記》為例	
4.	從世代論集體記憶的變遷——以臺南神社和林百貨屋頂神社的傳講為論場域	
5.	帝國邊緣之島嶼焦慮:西川滿《臺灣縱貫鐵道》之乙未臺灣形象 /李易聰、陳靜琴	凩 131

Taiyang Studies of Taiwanese Literature and History

vol 1

Table of Contents

٠.	2
1. Transcending Time in the Traumatic Age: Christian Narrative Poets	ry in Taiwan
During the Era of 1895	Yang Ya-Hui 1
2. The Writings and Meanings of the Classical Chinese Literature	: Written by
Japanese in Taiwan about the Control of the Aborigines Durin	ng the Early
Japanese Colonial Rule / Liao Chen-Fu, Chang I	Ming-Chuan 41
3. The Life Nurturing Concepts and Health Knowledge of A Roy	al Traveling
Scholar in Qing Dynasty before Japanese Invasion of Taiwan (in 1	1895): Using
Chiang Shih-Che's Taiwan Tour Diary as an Example / K	Kuo Yu-Hsin 83
4. Examining Changes in Collective Memory from the Aspect of	Generations:
Taking the Storytelling in Tainan Shrine and Hayashi Department	-
as Examples	Tsai Hei-Ju 111
,	γ,
5. Anxiety of the Island on the Margins of Empires: On Images of T	•
Year of 1895 in Nishikawa Mitsuru's Novel Taiwan Jyukan Tetsua	dou (Taiwan
North-south Railway) / Lee I-Chung, Che	en Ching-Pei 131